
Vårdministern: Kvinnomärk läkemedel
Publicerad: 8 mars 2005, 17.50. Senast ändrad: 12 oktober 2007, 00.52

Vårdminister Ylva Johansson vill "kvinnomärka" läkemedel. Men förslaget
är ett slag i luften om man får tro Läkemedelsverket.

Det är en utbredd missuppfattning att nya läkemedel bara testas på män, hävdar man på

Läkemedelsverket.

- En myt, säger professor Björn Beerman, enhetschef på Läkemedelsverket, till TT.

Ylva Johansson invigningstalade på tisdagen vid Sahlgrenska Universitetssjukhusets kvalitetsvecka

i Göteborg.

Enligt Ylva Johansson drabbas kvinnor oftare av biverkningar av läkemedel än vad män gör.

Kanske beror det på att det är vanligare att läkemedelsföretagen använder män som testpersoner,

menar hon.

Ylva Johansson vill därför kvinnomärka läkemedel så att det klart framgår om läkemedlet har

utprovats och testats även på kvinnor.

- Regeringen gav Socialstyrelsen i uppgift att ta reda på hur det ser ut med jämställdheten i

vården. Då rapporterade man att kvinnor har fler biverkningar och fler läkemedelsrelaterade

sjukdomar än män, säger Ylva Johansson till TT.

- Samtidigt vet vi att den vanligaste testpersonen när man ska pröva nya läkemedel är en man, säger

hon.

TT: Enligt Läkemedelsverket är det en myt?

- Nja, säger de så är det bra för då har det ändrat sig. Det har historiskt varit så att fertila kvinnor

väldigt sällan ingår bland testpersoner. Men om Läkemedelsverket säger att det har blivit mycket

bättre då stämmer det naturligtvis, säger Ylva Johansson.

- Jag tänkte att man skulle ange på läkemedlet om det är testat på kvinnor eller inte. Jag har gett

Läkemedelsverket i uppdrag att undersöka den frågan, om det vore lämpligt och hur det i så fall

skulle se ut.

Professor Björn Beerman menar att det inte stämmer att nya mediciner endast provas på män.

- Det är en myt som bara lever vidare. Det är ett så egendomligt påstående.

Alla som har varit med i kliniska studier vet att man blir jätteglad över att man får en patient

överhuvud taget som man kan stoppa in i studien. Att man skulle vägra stoppa in kvinnor det är

helkorkat, säger Beerman.
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- Könsfördelningen i studierna brukar bli ungefär i relation till hur vanlig sjukdomen är i

befolkningen. Om man tar ledgångsreumatism så är det ungefär 75 procent i studierna som är

kvinnor så där är männen underrepresenterade.

GÖTEBORG TT
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